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BRMG.0012.46.2017/KS 
 

PROTOKÓŁ Nr 30-4/2017 
 
Z posiedzenia Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 19 kwietnia 2017 roku, a rozpoczęło o godz.16:15 w sali Seana 
Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Uchwałą Nr XXXV/940/17 Rady Miasta Gdańska z dnia 23 lutego 2017 r. w 
sprawie zmian w składach osobowych stałych Komisji Rady Miasta Gdańska 
do Komisji Sportu został powołany radny Lech Kaźmierczyk. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 

Na stan 6 (sześciu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 5 
(pięć) osób, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
Nieobecny radny Jaromir Falandysz. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 30 posiedzenia Komisji, stwierdził quorum, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został, w terminie regulaminowym, wysłany do 
radnych drogą elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
 
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wykazu 
kąpielisk na polskich obszarach morskich przyległych do granic Gminy 
Miasta Gdańska w roku 2017 – druk nr 1087. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska Rady Miasta 
Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1115 – w zakresie 
działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – 
druk nr 1116 – w zakresie działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Rozpatrzenie i opiniowanie Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z 
wykonania budżetu Miasta Gdańska w 2016 roku – w zakresie działania 
Komisji. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

5. TOP TALENT piłkarski.  
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Ocena stanu istniejących boisk budowanych w ramach programu ORLIK. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Remonty obiektów sportowych zaplanowanych do realizacji w 2017 r. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

8. Realizacja ośrodka piłkarskiego w Gdańsku Letnicy. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
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9. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Następnie Przewodniczący poinformował, że po sporządzeniu porządku posiedzenia 
do Komisji został jeszcze skierowany do zaopiniowania projekt uchwały: 
• W sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji miasta Gdańska na lata 

2017 – 2023 – druk nr 1114. 
Do wprowadzenia do porządku posiedzenia w pkt 3A.   
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku posiedzenia 
wraz z zaproponowaną zmianą.             
 
Głosowanie: 
4  „za” - jednogłośnie 
                                                                                                                                                                                                                                                                

PUNKT  - 1 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wykazu kąpielisk 
na polskich obszarach morskich przyległych do granic Gminy Miasta Gdańska w 
roku 2017 – druk nr 1087. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 kwietnia 2017 r. BRMG.0006.131.2017). 
 
Pani Maryla Jezierska – Kierownik Referatu Gospodarki Wodnej i Geologii w 
Wydziale Środowiska, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie zapytał: ile jest mniej więcej zabezpieczonej tej pełnej linii 
brzegowej?  
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
To jest 1400 metrów jeżeli chodzi o strzeżone plaże.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Natomiast tam jest chyba największe zagęszczenie. 
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
Zagęszczenie największe jest na 300 metrach kąpielisko Stogi.   
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1087. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Marylę Jezierską – Kierownika Referatu Gospodarki 
Wodnej i Geologii w Wydziale Środowiska, przedstawiciela wnioskodawcy, w wyniku 
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przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1087. (Opinia nr 
30-4/59-29/2017). 
 

PUNKT  - 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 1115 – w zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 kwietnia 2017 r. BRMG.0006.159.2017). 
 

Pani Agnieszka Rawa – przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 
imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały w zakresie działania Komisji. 
 

Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1115 – 
w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią  Agnieszkę Rawę – przedstawiciela Wydziału Budżetu 
Miasta i Podatków, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1115 – w 
zakresie działania Komisji. (Opinia nr 30-4/60-30/2017). 
 

PUNKT  - 3 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1116 – w 
zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 kwietnia 2017 r. BRMG.0006.160.2017). 
 

Pani Agnieszka Rawa – przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 
imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały w zakresie działania Komisji. 
 

Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1116 – 
w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Agnieszkę Rawę – przedstawiciela Wydziału Budżetu 
Miasta i Podatków, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, przyjęła i pozytywnie 
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zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1116 – w 
zakresie działania Komisji. (Opinia nr 30-4/61-31/2017). 
 

PUNKT  - 3A 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Rewitalizacji miasta Gdańska na lata 2017 – 2023 – druk nr 
1114. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 kwietnia 2017 r. BRMG.0006.158.2017). 
 

Pani Barbara Zgórska – przedstawiciel Biura Rozwoju Gdańska, w imieniu 
wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały w zakresie działania Komisji. 
Przedstawiła prezentację, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Powiedziała: 
zabieramy się na poważnie, bo mamy ustawę o rewitalizacji, która nas niejako 
zmusiła do innego spojrzenia, innego podejścia do tej kwestii. Opasłe tomisko, cały 
program w na razie w mało przyjaznej wersji zawiera 400 stron. Ja postaram się 
państwu w jak najkrótszej formie zaprezentować główne punkty programu. Jeśli 
mówimy o rewitalizacji to w Gdańsku dotyczy ona obszarów, które są tutaj 
pokazane czerwonym kolorem. Dwa lata temu w październiku została przyjęta 
ustawa o rewitalizacji i na mocy tej ustawy w Gdańsku pan Prezydent postanowił 
zaktualizować dotychczasowe programy rewitalizacji w Gdańsku, które 
obowiązywały i najpierw skupiliśmy się na wyznaczeniu obszarów tzw. 
zdegradowanych, chodziło o to, żeby znaleźć takie rejony w Gdańsku, gdzie 
nakładają się różne problemy, przede wszystkim są to problemy społeczne i to był 
punkt wyjścia do poszukiwania następnych problemów w sferze gospodarczej, 
technicznej, infrastrukturalnej oraz problemy społeczne. Na podstawie 
najróżniejszych badań wyznaczyliśmy te rejony, gdzie te problemy się kumulują. 
Mamy w Gdańsku wyznaczone do rewitalizacji obszar: Nowy Port, Dolne Miasto z 
Placem Wałowym i Starym Przedmieściem, Biskupia Górka z elementem Starego 
Chełmu oraz Orunia tzw. Dolna, ponieważ cały tryb sporządzania i opracowywania 
Gminnego Programu Rewitalizacji jest bardzo ściśle uregulowany ustawą, która 
zobowiązuje nas również do szerokich konsultacji społecznych. My tych konsultacji 
takich obligatoryjnych odbyliśmy wiele i tych nieobligatoryjnych jeszcze więcej i to 
jest przedstawienie państwu, że tych spotkań i warsztatów z mieszkańcami 
dążących do pogłębienia diagnoz i wskaźników odbywało się mnóstwo. Tak jak 
mówiłam analizy sporządzaliśmy przez kilka, kilkanaście miesięcy w bardzo 
szerokim gronie, we współpracy z różnymi wydziałami Urzędu Miasta, przede 
wszystkim z WRS-em. W ramach pracy własnej w Biurze Rozwoju Gdańska 
rozpoczęliśmy przygotowanie takiego programu od obszarów zdegradowanych, 
obszarów do rewitalizacji, aby szegółowiej móc odnieść się do tych rejonów, w 
których będą mogły następować remonty i rewaloryzacje przestrzeni publicznej, 
które również są ważne w ramach rewitalizacji. Tak jak ustawa nas zobowiązuje 
dla każdego z obszarów przygotowaliśmy w oparciu o rozmowy z mieszkańcami, 
wypracowaliśmy na warsztatach wspólnie z mieszkańcami jakąś wizję i kierunek 
rozwoju, jak dany obszar miałby się rozwijać. Biskupia Górka kojarzyła się 
mieszkańcom z Montmartrem paryskim. Dolne miasto ma pewien charakter, który 
mieszkańcy zdecydowali, że należy kontynuować i wzmacniać. Jeśli chodzi o Nowy 
Port to mamy tutaj takie dziedzictwo związane z tradycjami portowymi, z biskością 
nabrzeża, Wisła, obszar celny, obszar portowy. Jeśli chodzi o Orunię krajobrazowe 



5 

 

nawiązania. To są takie ideowe hasła, które pomagają nam, żeby zacząć rozmowę, 
żeby troszeczkę pokazać mieszkańcom, że my wiemy o czym mówimy, jakie są ich 
wyobrażenia o miejscu, w którym mogliby mieszkać i do czego chcieliby dążyć. 
Takie badania jak chciałbyś, żeby to wyglądało za 20 lat. Na podstawie tych 
szeregów badań i analiz i rozmów z mieszkańcami przede wszystkim 
sformułowaliśmy cele, które są spójne z ustawą, są spójne z wszystkimi 
programami operacyjnymi w Gdańsku. Tu też odbyło się szereg spotkań z 
koordynatorami programów operacyjnych po to, aby te programy nam się nie 
rozjechały, ponieważ Gminny Program Rewitalizacji jest takim horyzontalnym 
programem, który łączy inne sektorowe produkty, że tak nazwę. Przede wszystkim 
mamy działania społeczne czyli wysoka spójność społeczna, aktywne usługi 
społeczne, dobre i bezpieczne warunki mieszkaniowe, przyjazna dzielnica o dobrym 
wizerunku i ożywienie lokalnej przedsiębiorczości. W jaki sposób chcemy 
realizować te cele to poprzez działania rewitalizacyjne, społeczne, które 
rozpoczęły się już z początkiem kwietnia w ramach programu aktywizacji społeczno 
– zawodowej również finansowane z funduszy europejskich. W przypadku 
aktywizacji zawodowej z funduszy europejskich przy wsparciu Urzędu 
Marszałkowskiego. Będziemy oczywiście prowadzić działania inwestycyjne, które są 
tym razem wsparciem działań społecznych. Czyli będą to remonty lokali, 
przebudowy ulic, przebudowy, modernizacji, przebudowy części wspólnych 
budynków i rewaloryzacja przestrzeni publicznej oraz szereg działań 
komplementarnych. Będziemy się starali, aby w najbliższym czasie, w ciągu 
najbliższych kilku lat wygospodarować w ramach już istniejących programów 
najróżniejszych w Gdańsku typu wspólne podwórko, budżet obywatelski, jaśniejszy 
Gdańsk, jest tych programów mnóstwo i wygospodarować w ramach tych 
programów jakieś działania, które byłyby dedykowane specjalnie obszarom 
rewitalizacji, które mogłyby wspomóc nas w realizacji tych celów, które są 
wcześniej postawione. Dość istotna jest ścieżka formalna, czyli odbyły się również 
konsultacje społeczne, które skończyły się na początku marca. W trakcie 
konsultacji zebraliśmy mnóstwo uwag, przy czym większość z nich jest odrzucona. 
Uwzględnione zostały tylko 4, natomiast słowo wyjaśnienia co do uwag 
nieuwzględnionych to większość z nich dotyczyła błędnej interpretacji zapisów czy 
też spotkania mniej intencjonalnie błędnych dotyczących MOSiR-u na Biskupiej 
Górce, gdzie ktoś „na dzielnicy” postanowił namieszać nam troszkę szyków i 
błędnie poinformował mieszkańców, że w ramach Gminnego Programu Rewitalizacji 
będą prowadzone jakieś działania inwestycyjne na MOSiR-ze zmierzające do 
wycinki drzew. Oczywiście jest to absolutna nieprawda i takiego zamiaru nikt z nas 
nie miał i nie przedstawiał, natomiast właśnie gro tych uwag dotyczyło tej 
rzekomej wycinki drzew i tu konieczne jest wyjaśnienie, ponieważ my w ślad za 
tym zorganizowaliśmy jeszcze jedno spotkanie na Biskupiej Górce i na Chełmie i 
wyjaśnialiśmy to mieszkańcom, także ten problem jest a mieszkańcami wyjaśniony. 
Nie powinno być tutaj więcej nieporozumień w tym zakresie.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Gdyby pani pod drodze trafił się jakiś obiekt sportowy do rewitalizacji to 
chciałbym, żeby pani o tym wspomniała.  
 
Pani Barbara Zgórska – przedstawiciel Biura Rozwoju Gdańska 
Właśnie o tym MOSiR-ze mówię, bo na tym spotkaniu na Chełmie był pan z MOSiR-u, 
który wspomagał nas w tej dyskusji bogatej, bo chyba 2,5 godziny ona trwała, ale 
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wydaje się, że pod koniec tej rozmowy wyjaśniliśmy sobie większość z 
mieszkańcami i nie ma już takiego buntu i oporu. Raczej to są dialogi teraz.   
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
Poszły jakieś zakłamania.  
 
Pani Barbara Zgórska – przedstawiciel Biura Rozwoju Gdańska 
Było to absolutnie jakieś wierutne kłamstwo. W każdym razie ta sprawa została 
wydyskutowana z mieszkańcami. Gminny Program Rewitalizacji przechodzi 
podobną procedurę opiniowania jak dokumenty planistyczne i inne strategiczne, 
więc otrzymaliśmy opinie. Wszystkie były pozytywne. Uwagi drobne, które były 
wskazane zostały przez nas do Gminnego Programu Rewitalizacji naniesione. 
Graficzne przedstawienie to jest obligatoryjna część takiego dokumentu. Przykład 
graficzny w jaki sposób działania będą się odbywały zwłaszcza te przestrzenne. Ta 
plansza nazywa się kierunki zmian w strukturze funkcjonalno – przestrzennej 
danego obszaru rewitalizacji. Kością niezgody było to, że na terenie MOSiR-u są 
drzewa, a nie mamy na zielono narysowanego lasu. Nie jest pokazane jak na tym 
obrazku, gdzie jest grunt LS. Wchodzę już w taką nomenklaturę geodezyjno – 
planistyczną, ale to zostało przez mieszkańców zinterpretowane, że chcemy ten las 
wyciąć. Absolutnie to jest nieprawdą. Wyjaśniliśmy to wszystko. A więc na tym 
załączniku graficznym są pokazane w pierwszej części działania tzw. 
rewitalizacyjne, a większość z nich to są działania, które będą, mamy taki zamiar, 
nadzieję, że będą współfinansowane ze środków europejskich z funduszu Rozwoju 
Regionalnego, a pozostałe działania tzw. komplementarne to są te, które na dziś 
wiemy, że w budżecie miasta są ujęte i możemy je również odpowiedzialnie 
wprowadzić na plansze, żeby uzupełniały inne działania np. ul. Biskupia będzie 
robiona w części z pieniędzy rewitalizacji z jednego budżetu, a w drugiej części 
będzie to realizacja działania programu miejskiego.  
Tutaj mamy również pokazane orientacyjne zestawienie kosztów, fundusze, które 
chcemy uzyskać właśnie z Unii Europejskiej właśnie na wykonanie tego zadania. 
Dolne Miasto. Na Dolnym Mieście dochodzi kwestia luźno powiedziana z boiskami. 
Tu wchodzi duże partnerstwo publiczno – prywatne. Te tereny rekreacyjne są 
objęte tym partnerstwem. Na dzisiaj trwają negocjacje z potencjalnymi 
inwestorami. Jest tam 9 czy 10 chętnych i trwają negocjacje w jaki sposób te 
tereny będą przekształcone. Najprawdopodobniej tutaj będzie zabudowa, a więc te 
tereny rekreacyjne będą przeniesione. To wszystko jest kwestia do negocjacji z 
konserwatorem zabytków. To wszystko jeszcze przed nami. Te działania na Dolnym 
Mieście również obejmą Plac Wałowy i Stare Przemieście. Będzie rewaloryzacja 
tego skweru, parku z fontanną. Tu mam zestawienie kosztów. 
Jeśli chodzi o Nowy Port to najważniejsze działania przestrzenne poza remontami i 
działaniami społecznymi będą się odbywały w rejonie Szańca Zachodniego pod 
warunkiem, że uda nam się doprowadzić do tzw. remediacji gruntów, ponieważ on 
jest bardzo skażony i dopóki nie nastąpi wymiana tego gruntu, albo w inny sposób 
remediacja nie zostanie wykonana to trudno będzie prowadzić dalej jakiekolwiek 
działania, ponieważ formalnie powinien być to teren użytkowany jako zieleń 
publiczna. Mamy też parę innych rejonów, gdzie będzie prowadzona kontynuacja 
remontów ulic. Oczywiście to wszystko będzie kompatybilne z tym co jest 
planowane przez miasto, czyli chodniki, oświetlenie czy pewne doposażenie i 
remonty.  
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Jeśli chodzi o Orunię to sytuacja jest o tyle trudna, że tak jak w Nowym Porcie 
dużym problemem i początkiem dyskusji jest kwestia przywrócenia promu 
pomiędzy Nowym Portem a Twierdzą Wisłoujściem, tak na Oruni dużym problemem 
są przejazdy kolejowe, to też nie jest właściwość Komisji, ale tylko wspomnę, że 
tam każda dyskusja zaczyna się i kończy od problemu, że nie ma przejazdów 
bezkolizyjnych przez tory kolejowe co strasznie utrudnia funkcjonowanie w 
dzielnicy. W toku są 4 analizy. Trzy na pewno są, a czwartą otrzymaliśmy 
informację w piątek, czy w czwartek przed świętami, że PKP przystąpiły do 
kolejnego zadania poszerzenia torów, czy budowy nowego toru szybkiego toru z 
Gdyni do Tczewa i to też najprawdopodobniej będzie po tej wschodniej stronie, 
czyli sprawa się jeszcze bardziej skomplikuje. Myślimy, że te przejazdy kolejowe 
będą się tutaj pojawiały, tak jak prom w Nowym Porcie przy okazji dyskusji o 
rewitalizacji. Przy okazji tych czterech opracowań, które są w toku, uda się 
wygospodarować i pieniądze, a przynajmniej projekt na opracowanie dokumentacji 
w którym miejscu i jakby te przejazdy bezkolizyjne mogłyby wyglądać, a w 
kolejnym etapie moglibyśmy starać się o fundusze na ich wykonanie. Główne 
działania skupią się w rejonie ul. Gościnnej i przy tym niezbyt przyjaznym przejściu 
między Związkową itd. Trwa też budowa basenu. Będziemy również starać się o 
rewaloryzację podwórek wspólnie z mieszkańcami. Wszystkie działania są 
powiązane w kompatybilny sposób, żeby uzupełniać nawzajem to co planowane 
jest w mieście i to co planowane jest w ramach rewitalizacji.  
Zestawienie możliwości pozyskania tych funduszy. Łącznie jest to kwota około 80 
mln plus 15% wkładu własnego, który musimy zabezpieczyć w budżecie miasta, 
czyli łącznie mówimy o projekcie na około 100 mln. To mogłoby brzmieć 
powalająco, natomiast jak podzielimy to na 4 dzielnice to jak widać staraliśmy się 
to rozłożyć proporcjonalnie, żeby żaden z obszarów, żadni mieszkańcy nie czuli się 
pokrzywdzeni. Mamy do wydania ok. dwudziestu paru milionów na każdą z dzielnic 
w ciągu kilku lat, plus wszystkie działania komplementarne, które będą się działy w 
mieście. Myślimy, że będzie to znaczna kwota, którą będziemy mogli zainwestować 
w tych obszarach.  
Jesteśmy teraz na etapie uchwalania Gminnego Programu Rewitalizacji, który jest 
elementem niezbędnym, aby dopiąć wniosek o sfinansowanie tego z funduszy 
europejskich. Sporządziliśmy studium wykonalności. Mamy wszystkie dokumenty. 
Mamy podpisane umowy z partnerami społecznymi. Mamy umowy podpisane ze 
wspólnotami mieszkaniowymi i ze spółdzielniami. Mamy 140 budynków, czyli 140 
wspólnot, podmiotów będzie z nami współpracować. Też będą mogły wykładać 
swoje własne fundusze do tych remontów. W ten sposób jest skomponowany 
Gminny Program Rewitalizacji. Jeśli chodzi o sport to de facto żadnych takich 
stricte sportowych rzeczy nie ujmowaliśmy, natomiast chcielibyśmy, tak jak 
powiedziałam, w ramach programów komplementarnych w miarę rozwoju pracy 
nad tym dokumentem, ponieważ pochłonął bardzo dużo energii, w przyszłym roku 
będziemy starać się do każdego z programu również sportowych pukać o właśnie 
jakieś działania związane z uaktywnianiem dzieciaków w tych rejonach.        
 

Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czy oprócz działań infrastrukturalnych czy w tych działaniach miękkich są 
przewidziane jakieś dofinansowania do aktywności związanych ze sportem? Czy w 
tych działaniach miękkich też nie przewidują państwo takich rzeczy?  



8 

 

Pani Barbara Zgórska – przedstawiciel Biura Rozwoju Gdańska 
Mogę powiedzieć na dziś, ponieważ tempo pracy nad tym dokumentem jest bardzo 
duże i musieliśmy zawalczyć o to, żeby tak skomponować ten dokument, żeby o te 
100 mln móc zagrać. Na dzisiaj skupiliśmy się na tym, aby te fundusze i te 
programy i projekty, które mamy ujęte w Gminnym Programie Rewitalizacji 
spełniały absolutne wymogi i minimalne kryteria tych możliwości dofinansowania. 
Natomiast w budżecie one są sztywne i tam nie ma już miejsca właśnie na sport za 
bardzo.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czyli z tych działań stricte społecznych związanych z podnoszeniem tych dzielnic 
nie ma takich działań, które można by zakwalifikować do sportowych i wpisać 
program? 
 
Pani Barbara Zgórska – przedstawiciel Biura Rozwoju Gdańska 
Z których będziemy starać się o dofinansowanie z Unii Europejskiej nie ma, 
natomiast będziemy się starać …  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Mnie interesowała tylko ta pierwsza część. 
 
Pani Barbara Zgórska – przedstawiciel Biura Rozwoju Gdańska 
Z funduszy europejskich nie. Nie ma takiej możliwości, ponieważ są tam sztywne 
ramy. Natomiast z miejskich środków jak najbardziej. 
 
Radny Lech Kaźmierczyk – członek Komisji 
Co do tej kwoty, która będzie na te dzielnice, które mają być rewitalizowane, 
kwota przeznaczona czym się będzie kierowała przede wszystkim?  
 
Pani Barbara Zgórska – przedstawiciel Biura Rozwoju Gdańska 
Ona już jest ustalona. To co pokazywałam na planszy. To już jest ustalone i nie jest 
modyfikowane. Takie kwoty są zawarte we wnioskach, które rozpatruje Urząd 
Marszałkowski aktualnie. Formalnie my potrzebujemy uchwalić Gminny Program 
Rewitalizacji, który jest jednym z załączników do tego wniosku i wtedy możemy 
uruchomić program. On jest w naszej mierze oparty o fundusze europejskie, 
natomiast tą część dodatkową będziemy starać się troszkę później, ponieważ 
musimy podzielić siły. Nie było możliwości zrobienia tego szerzej na tym etapie. 
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w 
druku nr 1114. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Barbarę Zgórską – przedstawiciela Biura Rozwoju 
Gdańska, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie – 5 głosami za, 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1114. (Opinia nr 30-4/62-32/2017). 
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PUNKT  - 4 
 

Rozpatrzenie i opiniowanie Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z 
wykonania budżetu Miasta Gdańska w 2016 roku – w zakresie działania 
Komisji (pismo nr WBMiP-I.3034.30.2017.IŚ) 
 
Pani Agnieszka Rawa – przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Jeżeli chodzi o budżet miasta Gdańska w 2016 roku to został wykonany bardzo 
wysoko. Dochody wykonano w ponad 97%, to jest w wysokości 2 mld 794 mln 100 
tys. zł. Wydatki w prawie 95%. To jest kwota ok 2 mld 680 mln 600 tys. zł. 
Wypracowano nadwyżkę budżetową w wysokości ponad 113 mln zł. Jeżeli chodzi o 
dochody to główne pozycje dochodowe najwyżej wykonane to … 
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Przepraszam pani przedstawia w zakresie działania Komisji?    
 
Pani Agnieszka Rawa – przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Prezentuję ogólnie jak się kształtowało wykonanie budżetu, a jeżeli chodzi o zakres 
Komisji to myślę, że pan dyrektor Biura Sportu opowie wszystko. Króciutko. Jeżeli 
chodzi o wydatki bieżące np. w zakresie sportu i turystyki w takim bloku są 
połączone, zostały wykonane w ponad 96%, natomiast jeżeli chodzi o wydatki 
majątkowe to jest połączone w taki blok tematyczny edukacja i sport to jest 
łącznie 110 mln zł. Jeżeli chodzi o wprowadzenie to tyle.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Zawsze można dołożyć do budżetu sportu 2-3 mln zł, przynajmniej o ten stopień 
inflacji.  
 
Pani Agnieszka Rawa – przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
To już nie moja decyzja.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Proszę przekazywać to o czym tutaj mówimy. Panie dyrektorze Trojanowski teraz 
pan.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
W ubiegłym roku nasz budżet wynosił ponad 44 mln. Wydaliśmy ponad 41 mln, czyli 
wykonaliśmy w 93%. Te niewykonania wiążą się bardziej z uruchamianiem lub z 
przesunięciami. Największe niewykonanie było przy imprezach sportowych, a 
podstawowa rzecz dotyczyła umowy z Polskim Związkiem Piłki Siatkowej. Ta 
umowa bardzo późno została przez Polski Związek Piłki Siatkowej przygotowana w 
ubiegłym roku, w związku z tym nie zdążyli i nie zrealizowali zadań promocyjnych 
w takim zakresie jak się umawialiśmy. W związku z tym nie półtorej miliona 
zapłaciliśmy za te działania, tylko 500 tys. zł. Kolejne oszczędności związane były, 
przynajmniej jeśli dotyczy to finansów Biura, niekoniecznie finansów miasta, 
planowaliśmy utworzenie strefy kibica razem z Coca-Colą. Na to zabezpieczyliśmy 
pieniądze. Tuż przed Mistrzostwami Europy w piłce nożnej Coca-Cola się wycofała z 
różnych względów i rolę organizatora przejęła Gdańska Organizacja Turystyczna. Z 
ich funduszy to poszło, więc myśmy nie wydali na to pieniędzy. Po bardzo dobrych 
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negocjacjach zbiliśmy ceny za usługi promocyjne przy dwóch bardzo ważnych 
imprezach, tzn. przy Pucharze Davisa i przy walce o Mistrzostwo Świata w boksie. I 
to były te najbardziej spektakularne oszczędności. Natomiast jeśli chodzi o Gdański 
Ośrodek Sportu to on wykonał w ponad 97% swój budżet, a jedyne oszczędności 
związane są po pierwsze ze zwrotem VAT-u, tego promocyjnego, pod koniec roku, 
więc nic konkretnego nie można było zrobić, a z drugiej strony przesunięcie 
terminu przejęcia przez Gdański Ośrodek Sportu pływalni w Osowej, a na to 
zabezpieczone były środki. Notabene otwarcie tej pływalni jest w piątek o 10:00, 
na które serdecznie zapraszamy.     
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Czy ktoś z państwa chciałby coś dodać? Pan dyrektor Dawidowski.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
W zakresie działania państwa Komisji jeśli chodzi o inwestycje to mówiąc o 
sprawozdaniu za 2016 na pewno należy wspomnieć o GOKF-ie, zrealizowanym 
stadionie lekkoatletycznym ze wsparciem Ministerstwa Sportu i oczywiście o 
modernizacji Hali Olivii czyli drugim roku projektu, bo od 2015 jest projekt 
prowadzony. Tam są środki własne Stoczniowca, miejskie i również Ministerstwa 
Sportu. To co będzie w tym roku kontynuowane dokończenie prac to na to są już 
tylko i wyłącznie fundusze Ministerstwa Sportu i taka była też zgoda, którą 
Stoczniowiec otrzymał i Ministerstwo pozwoliło resztę środków wydatkować w 2017 
roku. Te dwa główne zadania są tymi, o których na pewno warto wspomnieć kiedy 
mówimy o zadaniach  zrealizowanych.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Korzystając z okazji, ponieważ wczoraj było posiedzenie Komisji Zagospodarowania 
Przestrzennego i padła kwestia czy został zlikwidowany Okaz, o którym państwo 
wiecie wszyscy co to było. Wojna z tym Okazem jak sięgam pamięcią to jest od 
2000 roku cały czas i tam chciano mieszkalnictwo budować. Wczoraj też doszło do 
takiej sytuacji, bo już z góry narzucono jak ma być i co idzie pod budownictwo, a 
co tam zostanie. Padły takie słowa na „tereny rozgrzewkowe”. Rozumiem to i 
bardzo dobrze. Tylko nie chciałbym z kolei, żeby zdominowane to było 
mieszkaniówką. Chodzi o to, że w ogóle ten Okaz to jedyne miejsce, gdzie się 
spotykała cała społeczność Strzyży, Oliwy, Wrzeszcza, VII Dworu…   
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Nawet ja z Chełmu tam jeździłem.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Ten obiekt był przez niektórych był wyszydzany, bo jakieś kozy są, zwierzaki, a to 
osiołek był. Dzieciaki do tego lgnęły. Nie zgadzam się z tym, że teraz już nie ma 
Okazu i troszkę zostanie na otarcie łez dla mieszkańców. To ma być około 7 000 
m², a w sumie tam jest 2,5 ha czyli 25 000 m² czy nawet koło 30 000 m² i teraz 
będzie przystąpienie do sporządzenia planu i chciałbym, żebyście panowie z Biura 
Sportu postawili twardo na to, i pan Dyrektor Dawidowski też jako sympatyk sportu 
i ileś tych inwestycji robi, żebyśmy mogli to w jakiś sposób zatrzymać. Oprócz 
sportu jeszcze jest rekreacja. Nie można zabudować tego. Tam mają być bloki po 8 
kondygnacji. To jest dosyć wysokie. Także mam nadzieję, że wszyscy powinni się 
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upomnieć o to, bo to jest teren taki, który jest przyjazny, żeby to nie było 
zagarnięte pod budownictwo. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Do pana dyrektora Dawidowskiego. Mieliśmy jeszcze otwarcie boiska na AWF-ie 
modernizowane. Otwarcie było w tym roku. Było to z pieniędzy miejskich i 
ministerstwa. Jeszcze niech pan powie, bo będę cały czas to przypominał i może 
pan wie na jakim to jest etapie jeśli chodzi o pozyskanie dofinansowania na 
Kościerską? Czy ten wniosek w ministerstwie już ujrzał i czy dostanie 
dofinansowanie?    
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
O AWF-ie przyznam, że mam zapisane, ale nie wymieniłem, za co przepraszam. 
Tam mieliśmy 700 tys. wsparcia ze strony miasta na to przedsięwzięcie. Natomiast 
z punktu widzenia Kościerskiej nie wspominałem, bo mówimy o sprawozdaniu za 
2016, natomiast Kościerska jest złożona do Ministerstwa Sportu z wniosek o 
wsparcie i czekamy na wynik.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To jest ten sam program co AWF? 
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
To są programy ministerialne na wsparcie i złożyliśmy m. in. Kościerską. Tam jest 
też jeden z obiektów przy szkole i właśnie Kościerska i trzy jeszcze boiska 
pozostałe, ale to są przy szkole. Kościerska jest takim jedynym ogólnodostępnym, 
który złożyliśmy.   
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
A Osowa Siedleckiego też jest zgłoszona w tym roku? Czy na przyszły rok?  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Nie mamy jeszcze planów odnośnie składania tego wniosku. 
 

Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Czy tu można by dodać, zwracam się do pana Kaczmarka, do dyrektora 
Trojanowskiego czy tam, gdzie jest boisko dla lekkoatletów, dla rugbistów, czy tam 
by się nie zmieścił jakiś orlik?  
 

Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
Przy GOKF-ie na Grunwaldzkiej jest boisko ze sztuczną nawierzchnią. Teren, który 
pozostał jest pod tzw. infrastrukturę treningową, rozgrzewkową i budowa 
kubaturowa zaplecza, bo tam nie ma zaplecza socjalnego i więcej terenów tam nie 
ma, ale boisko ze sztuczną nawierzchnią jest w tym kompleksie. 
 

Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Czyli sport coś jeszcze na tym zyska?  
 

Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
Oczywiście, cały czas.  
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Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Wie pan, cały czas. Mówię kosztem budownictwa. Akurat miejsc na budownictwo to 
mamy sporo.  
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
Akurat ten teren jest wydzielony i on jest tylko przeznaczony pod funkcje 
sportowe. Tam nie ma innej lokalizacji.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Pan przewodniczący pyta o ten teren po Okazie. Czy są tam jeszcze jakieś pomysły 
rozwojowe czy raczej nie? Czy chcecie się skupiać na terenie od Grunwaldzkiej 
właśnie do Okazu?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Jeśli chodzi o Okaz pomysły rozgrzewkowego centrum wynikają wprost z umowy 
dofinansowującej GOKF. My musimy w ciągu pięciu lat od wybudowania GOKF-u 
przygotować taki właśnie zakres strefy rozgrzewkowej, która jest precyzyjnie 
określona co tam powinno się znaleźć, żeby podtrzymać certyfikat, który jest na 5 
lat wydany, żeby być właśnie takim ośrodkiem wyjątkowym w Polsce w pierwszej 
czwórce jeśli dobrze pamiętam, obiektów wskazywanych do imprez, które mogą się 
na nim odbywać. Natomiast tylko w tej części jak gdyby jeśli mówimy o obszarze 
Okazowym jest ta część rozgrzewkowa. Tam nic więcej nie jest planowane ponad 
to niezbędne minimum, które musi się znaleźć jako strefa rozgrzewkowa. Odrębną 
kwestią jest budżet obywatelski, żeby się zrealizowało to zamierzenie dotyczące 
tej części rekreacyjnej.  
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Uzupełnię, że ta strefa rozgrzewkowa przekłada się na to, że jest to miejsce, czyli 
boisko w przypadku lekkoatletyki z minimum dwoma torami, które jest niezbędne 
do tego, żeby odbyły się tam zawody rangi przynajmniej Mistrzostw Polski lub 
średniej klasy mityngu europejskiego. To, że jest główna płyta i stadionik, bo 
pojemność trybuny to jest do tysiąca miejsc. Nie można rozegrać imprezy większej 
rangi nie posiadając miejsca, w którym równolegle oprócz zawodów odbywała by 
się ta strefa i ta strefa przełoży się również na rugby, bo w przypadku rozgrywek 
rugby w dzisiejszych czasach turniejów siódemkowych potrzebne są, aby była 
odpowiednia ranga minimum dwie płyty. One są płytami równymi, natomiast różnią 
się tym, że nie posiadają trybun.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Czy każde, które byłoby dodatkowe 500 m² czy 1000 m², żeby wziąć z tego 
budownictwa mieszkaniowego na kwestie sportowe to by się przydało? Czy byłoby 
zagospodarowane?  
 
Pan Bogusław Kaczmarek – trener piłkarski 
Myślę, że tego typu placówki można zaadoptować do nauki techniki, niekoniecznie 
musi to być boisko, ale do treningu indywidualnego jeżeli byłoby to w sposób 
przemyślany zrobione to tak jak pan przewodniczący mówi to byłaby mądra idea, 
tylko trzeba by było zrobić jakąś wizję i mieć wizualizację tego wszystkiego co tam 
należy zrobić, bo każdy tego typu obiekt, myślę, że szczególnie tutaj, szkolenie w 
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polskiej piłce leży jeśli chodzi o piłkę młodzieżową. Mamy przykład Lechii Gdańsk, 
typowo kosmopolityczny projekt, który ja osobiście mam bardzo średni stosunek do 
tego wszystkiego. Nawet niech Lechia zdobędzie Mistrzostwo Polski. Robi się tam 
powoli instytut geriatrii i będzie taka dziura, której w szkoleniu nie uzupełnimy 
przez wiele lat, ale wracając do tego co powiedział pan przewodniczący, tak, to 
jest zasadne, bo są równego rodzaju, Holendrzy nazywają to piłkarskim małpim 
gajem, gdzie można zrobić place techniki wszechstronnego ukierunkowania 
technicznego młodych ludzi.     
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Uzupełniając. Chciałbym z tego co do tej pory wiemy, przy projekcie, kiedy 
przymierzaliśmy się do projektu GOKF-u stadionu lekkoatletycznego sam obszar 
GOKF-u ma pewną koncepcję swojego rozwoju i tak naprawdę to, że strefa 
rozgrzewkowa pojawia się na tym obszarze to jest jakby jedna kwestia, czyli 
trochę wychodzi poza obszar samego GOKF-u, ale na GOKF-ie planowana jest 
jeszcze kubatura, jest miejsce pod różnego rodzaju działanie. Zakładam, że to jest 
pewien etap, to co się udało w tej chwili zrealizować, bo pierwotne dokumenty jak 
pamiętamy sprzed kilku lat, kiedy pojawiał się inwestor hiszpański, w zasadzie 
tylko sytuacja na rynku światowym spowodowała, że on się wycofał z partnerstwa, 
które tam by ten teren rozwijało, więc wydaje się, że obszar GOKF-u, który jest 
plus ta strefa rozgrzewkowa, bo jej specjalnie nie lokowaliśmy w obszarze GOKF-u, 
żeby nie blokować tych planów rozwojowych, więc potencjał terenu GOKF-u jest 
jeszcze niewykorzystany w całości na pewno.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Dla mnie na pewno tam, gdzie będzie konflikt to jest Gedania, bo zamiast boiska 
chcą budować jakieś mini osiedle. To się toczy na starej Gedanii przy ul. 
Kościuszki. Zawsze jak będzie tam np. młodzież, która będzie hałasowała, 
krzyczała, to jest normalne, bo gdzie mają krzyczeć? W szkole nie wolno, w 
urzędzie nie wolno, nigdzie nie wolno, więc tylko na boisku młodzież może się 
troszkę wyszumieć. Zaraz się zaczną konflikty z tymi, którzy tam zamieszkają w 
przyszłości. A na GOKFie powstało z prawdziwego zdarzenia boisko. Pan Adam 
mówi, że jest możliwość organizowana imprez rangi europejskiej, to może 
zawalczmy w jakiś sposób. Może jakąś uchwałę podejmiemy, żeby w ogóle 
wyłączyć to budownictwo w całości niech idzie pod usługi sportowe? Generalnie 
pod sport, turystykę i rekreację. Ma tam stanąć ileś tych bloków. Będzie 265 
mieszkań. Jeżeli będzie 265 mieszkań przy średnio 3 osoby na mieszkanie to jest 
koło 800 osób będzie mieszkało. Jak sądzicie państwo? Dobrze. Kończymy tą 
dyskusję. We wtorek jest sesja i ja będę w imieniu Komisji przedstawiał 
propozycję.   
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie Sprawozdania Prezydenta Miasta 
Gdańska z wykonania budżetu Miasta Gdańska w 2016 rok – w zakresie działania 
Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez: 
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• Panią Agnieszkę Rawę – przedstawiciela Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków, 

• Pana Andrzeja Trojanowskiego – Dyrektora Biura Prezydenta ds. Sportu, 
przystąpiła do dyskusje, a następnie, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 3 
głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, przyjęła i 
pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 
2016 rok – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 30-4/63-33/2017). 
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Na pewno przygotujemy się do tego, żeby we wtorek powiedzieć, żeby jednak 
uwzględniać w budżetach na następne lata przynajmniej ten wskaźnik inflacji, żeby 
zawsze ten budżet był podwyższany co roku.  
 
Pani Agnieszka Rawa – przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Ale chyba jest, prawda?  
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Nie, jest bez zmian.  
 
Pani Agnieszka Rawa – przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
W stosunku do roku poprzedniego na sam sport były zaplanowane większe pieniądze 
tak naprawdę, mimo, że we wszystkich zestawieniach tabelarycznych jest 
pokazane, że nie ma wzrostu tylko jest spadek, ale trzeba pamiętać o tym, że w 
2015 roku był jednorazowy wydatek właśnie w zakresie sportu, który jeżeli nie 
uwzględnimy go porównując z wykonaniem roku 2016 to będzie wzrost, a to był 
bardzo duży wydatek i to było prawie 9 mln zł.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Nie chciałbym tutaj dalej dyskutować, bo jakbyśmy doszli do szczegółów… Tam nie 
było wyjścia. Trzeb było dołożyć. Tak jak pani powiedziała, że w zakresie naszej 
działalności jest bez zmian.   
 
Pani Agnieszka Rawa – przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Jeżeli chodzi o bieżącą uchwałę to tak.    
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
O to mi chodzi. Dziękuję.  
 

PUNKT  - 5 
 

 
 

TOP TALENT piłkarski.  
 

Dr Bartosz Dolański – kierownik pracowni piłki nożnej AWFiS 
Została przedstawiona prezentacja, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Chciałbym przedstawić w takiej krótkiej prezentacji trzy lata naszej działalności, 
naszego doświadczenia z projektu, który jest finansowany właśnie przez państwa, 
przez Urząd Miasta Gdańska. Koncepcja tego projektu powstała ponad 4 lata temu i 
m. in. wtedy na Komisji wówczas Sportu i Turystyki RMG w grudniu przedstawiłem 
taką dokładną koncepcję. Wynikał ten pomysł z tego, żeby po Mistrzostwach 
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Europy, mówiąc wprost, żeby ten nasz stadion PGE Arena był zapełniony. Bardzo 
dobrze by było, gdyby był zapełniony jak największą liczbą zawodników 
pochodzących z Gdańska, bo doskonale sobie państwo zdajecie sprawę, że nawet 
kiedy Lechia Gdańsk była na poziomie II ligi to na stadion przychodziły, w zasadzie 
cały czas był wypełniony m.in. dlatego, że grali zawodnicy z miasta Gdańska. Teraz 
pomimo tego, że Lechia gra o mistrzostwo nie zawsze jest pełny, bo być może 
brakuje tej takiej pełnej identyfikacji. To było 4 lata temu. To nie jest nasza 
zasługa, można powiedzieć niczyja zasługa, ale wówczas Polska była na 78 miejscu 
w rankingu FIFA, a ciekawe było to, że było bardzo wiele krajów jak Portugalia, 
Urugwaj z dużo mniejszą liczbą zawodników trenujących piłkę nożną. Proszę 
zwrócić uwagę, w Urugwaju trenuje 10 razy mniej piłkarzy niż w Polsce, bo to jest 
też mniejsza społeczność, a jest bardzo wielu zawodników znanych w Urugwaju, 
którzy stanowią o sile zespołów rang europejskich i to mówiłem 4 lata temu. Teraz 
oczywiście sytuacja, jeśli chodzi o reprezentację, zmieniła, ale o tym będę dalej 
mówił.    
To jest Rafał Murawski. To jest ostatni zawodnik, który został wytransferowany i 
korzyści finansowe otrzymał klub gdański, a tutaj mam na myśli Gedanię Gdańsk, 
bo jest taki program lojalnościowy FIFA, która zakłada, że 5% z transferu jeżeli 
zawodnik przechodzi do innego kraju, przechodzi na kluby szkolące zawodnika, 
który był zawodnikiem właśnie w zespołach młodzieżowych. Rafał Murawski 
przeszedł z Lecha Poznań do Lubina Kazań za 2 mln 400 tys. Euro i 5% poszło na 
MRKS niestety nie istniejący i na Gedanię Gdańsk, i na Arkę Gdynia, ale Arka 
Gdynia z naszego miasta nie jest. To są takie korzyści, które pokazują nam, że 
warto szkolić bardzo dobrze piłkarzy nożnych, bardzo dobrze warto szkolić 
młodzież.  
Blisko 3 lata temu miała miejsce inauguracja tego projektu, w którym jest 
zaangażowanych Urząd Miasta Gdańsk, jest zaangażowana Akademia Wychowania 
Fizycznego i Sportu, jest zaangażowany Pomorski Związek Piłki Nożnej.  
To jest ostatnia edycja tego projektu. Co roku mamy w takich testach selekcyjnych 
ponad 300 piłkarzy z bardzo wielu klubów, w zasadzie z wszystkich klubów 
Gdańska. W ostatnim roku z tego projektu skorzystali zawodnicy Jaguara Gdańsk, 
Lechii Gdańsk, Akademii Piłkarskiej LG, Santosu Gdańsk, Gedanii Gdańsk i Conrada 
Gdańsk. Wszystkie te kluby miały przynajmniej jednego przedstawiciela w tym 
projekcie. Zawodnicy w ramach tego projektu mają takie dzienniczki 
elektroniczne, w których wpisują wszystkie takie istotne dla funkcjonowania ich 
zdrowia informacje.  
W tym projekcie 24 godziny na dobę jest taki sztab szkoleniowy, który jest do 
dyspozycji zawodników. Są trenerzy z klubów z Gdańska, którzy są odpowiedzialni 
za kontakty z rodzicami, ze szkołami i z klubami. W zeszłym roku przeprowadzono 
ponad 100 rozmów z dyrektorami, wychowawcami szkół po to, żeby rozwiązywać 
bieżące problemy zawodników. Jest psycholog, jest fizjoterapeuta, jest analityk, 
jest trener Bogusław Kaczmarek, który odpowiada za trening indywidualny. Te 
treningi indywidualne odbywają się raz w tygodniu. W tym roku już będą się 
odbywać na naszej uczelni po remoncie obiektów. Poprzednio się odbywały różnie i 
na obiektach Meissnera i na obiektach Gedanii. Ponadto każdy zawodnik ma 
zapewnioną opiekę stomatologiczną. Każdy zawodnik ma zapewniony zwrot za 
przejazdy komunikacji miejskiej, zwrot za obiady w swojej szkole. Każdy zawodnik 
w przypadku kontuzji ma możliwość bezpłatnej konsultacji, wyleczenia swoich 
urazów i jeszcze wiele innych rzeczy, o których zaraz powiem.  



16 

 

Zdjęcia z przykładowych zajęć, trener Kaczmarek, trenerzy, którzy opiekowali się 
zawodnikami i mieli kontakt, taki aspekt społeczny bardzo ważny, mieli kontakt z 
rodzicami, ze szkołą i z klubami.  
Zajęcia na boisku plażowym.  
Bardzo istotne jest to, że zawodnicy są dodatkowo objęci wysokim ubezpieczeniem 
w przypadku jakiegokolwiek urazu i jest 100% zwrot. Tu jest pokazany zawodnik, 
reprezentant kraju, który niestety miał uraz kolana to w klubie dostał 
ubezpieczenie 300 zł, a z naszego projektu 5 tys. zł, bo tak wysoko są zawodnicy 
ubezpieczeni. Czyli mógł tą operację wykonać bardzo szybko i rodzice żadnych 
kosztów nie ponosili.  
To jest bardzo ciekawe badanie pokazujące, że niestety, ale niestety jest tak, że 
poziom wytrwałości naszych młodych piłkarzy i pewnie sportowców jest na niskim 
poziomie. Tutaj musimy wykonywać dużą pracę. To jest praca psychologa, bo 
niestety, ale bardzo wielu młodych sportowców w wielu 14, 15, 16 lat po prostu 
rezygnuje z treningów, bo są innego rodzaju atrakcje, więc tutaj bardzo ważna jest 
ta rola psychologa.  
Spotkanie z wybitnymi trenerami innych dyscyplin sportu np. judo, np. pływanie, 
np. lekkoatletyka. Tutaj jest pokazana technika biegu, po to, żeby też uświadamiać 
tych młodych zawodników, którzy są z różnych klubów, że tylko praca, tylko 
zaangażowanie, tylko sumienność może doprowadzić do szczytu kariery.  
To jest zdjęcie z obozu w Cetniewie, który miał miejsce w połowie czerwca 
czterodniowy obóz sportowy. Służył różnego rodzaju testom, badaniom, treningom 
indywidualnym, integracji, bo proszę pamiętać, że to byli zawodnicy z wielu 
klubów z Gdańska. Tu przykładowy trening rzutów wolnych.  
Spotkania z analitykiem. Rocznie dokonujemy 30 indywidulanych analiz rocznie. 
Każdy zawodnik musi mieć wykonaną jedną analizę gry i na podstawie tej analizy 
jest wykonywana druga analiza pokazująca jego postęp.  
Bardzo ważny jest też dla nas taki aspekt społeczny, wychowawczy. 
Zorganizowaliśmy turniej z dziećmi, które aktualnie przebywają w rodzinnych 
domach dziecka. Też ci zawodnicy nasi z projektu pochodzą z różnych rodzin, ale w 
większości przypadków mają dobre życie. Zdarzają się sytuacje, gdzie ten poziom 
wytrwałości nie jest na wysokim poziomie, a po takim spotkaniu doceniają to życie, 
które mają. Doceniają to życie, które mają jak widzą biedne dzieci, jak widzą 
dzieci, które nie umieją grać, jak widzą dzieci, które pomimo tego, że nie mają 
rodziców są zadowolone i uśmiechają się.  
W tym roku dodatkowo jeszcze nasi zawodnicy skorzystali z usług kardiologa. 
Mieliśmy przypadek, w którym lekarz zabronił dziecku trenować piłkę nożną. Nie 
chciał podbić karty zdrowia. Na szczęście nawiązaliśmy kontakt z prof. 
Fijałkowskim z Gdańskiego Uniwersytetu Medycznego. Przebadał go bardzo 
szczegółowo i powiedział dwa tygodnie przerwy i wracasz do sportu.  
To jest stomatolog, o którym mówiłem, to jest okulista. Też mieliśmy przypadek, w 
którym namówiliśmy chłopca, żeby kupił z naszych środków soczewki, bo też miał 
problem z grą w okularach.  
To jest fizjoterapeuta.  
To jest dietetyk.  
To jest psycholog. 
Tu pokazane są badania stóp.  
Są pokazane badania stomatologiczne.  
Ojciec z synem, który doznał kontuzji. Też natychmiastowa pomoc.  
Tu są badania psychologiczne z panią psycholog.  
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Bardzo ciekawe jest to, ze w ciągu tych trzech lat widać postęp tych zawodników, 
szczególnie jeśli chodzi o kontuzje, to tych kontuzji jest coraz mniej. Jeśli chodzi o 
kadrowiczów to w tym roku mieliśmy spośród trzydziestu, a dwudziestu trzech 
grało w różnego rodzaju kadrach.  
Niepokojąca jest jedna rzecz. Niepokojący jest poziom snu tych zawodników i to 
czasami nie jest ich wina.  
Niepokojąca jest jeszcze jedna rzecz. W związku z tym w jakim klimacie żyjemy 
poziom witaminy D, robiliśmy badania w sierpniu, które wykazały właściwy poziom 
witaminy D, ale z kolei w grudniu jak wykonaliśmy badania to poziom witaminy D 
był dużo, dużo poniżej normy, a witamina D z najnowszych badań to w zasadzie 
wpływa na wszystko i dlatego też zakupiliśmy odpowiednie suplementy diety, które 
pozwalają nam na osiągnięcie tego właściwego poziomu witaminy D.  
Przykładowy skan z dzienniczka elektronicznego, w którym zawodnicy wpisują ilość 
snu. My to wszystko analizujemy i chciałem zwrócić na to uwagę, że ilość snu 
młodzieży jest dużo poniżej normy. Zawodnicy 14-17 letni aktywni fizycznie 
powinni spać 10 godzin, a to jest w wielu przypadkach niemożliwe ze względów też 
organizacyjnych. Są kluby, które kończą trening o 21.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ciągiem 10 godzin czy łącznie w ciągu doby 10 godzin?  
 
Dr Bartosz Dolański – kierownik pracowni piłki nożnej AWFiS 
Ciągiem 10 godzin. Mówię tym chłopcom, uwierzcie mi, że gdy ja byłem w waszym 
wieku, może młodszy, była dobranocka, kolacja, spać. Biologii się nie oszuka. 
Potem może to doprowadzić do różnego rodzaju kontuzji, do różnego rodzaju 
przemęczenia i takie są fakty. Młodsze dzieci aktywne fizycznie 11 godzin. Teraz 
proszę zwrócić uwagę, że jeżeli trening w niektórych klubach kończy się o 21, 
jeżeli chłopiec przyjedzie do domu o 22, a szkołę zaczyna o 8 to musi wstać o 7, śpi 
9 godzin, a musi 11. Jeżeli chce coś osiągnąć to musi spać. Roger Federer tenisista 
jeśli nie sypiam 11 – 12 godzin na dobę to nie jestem w formie.      
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Może ma pan jakiś sposób na to, bo przyznam, że też mam młodego sportowca w 
domu. Dwa razy w tygodniu trenuje piłkę nożną w jednym z gdańskich klubów i pan 
mówi, że on powinien 11 godzin spać, a ja panu powiem, że nie wiem co bym 
musiał zrobić, żeby on 11 godzin spał, bo on nawet tyle nie śpi naturalnie.     
 
Dr Bartosz Dolański – kierownik pracowni piłki nożnej AWFiS 
Nie jestem w stanie odpowiedzieć na to pytanie.       
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Skuteczne metody, żeby dzieci spały, na weekend szczególnie, bo wstają nieraz o 4 
rano.   
 
Dr Bartosz Dolański – kierownik pracowni piłki nożnej AWFiS 
Na pewno ten tryb życia, który prowadzimy, czyli w zasadzie w wielu przypadkach 
dziecko zawozimy wszędzie i do szkoły w samochodzie jest i na trening jest w 
samochodzie. Po prostu on nie jest odpowiednio natleniony i tego snu tak nie 
potrzebuje. Kwestia jest tego typu, że nasze dzieci trenują w naszych klubach, to 
samo robią w Argentynie, to samo robią w Brazylii, to samo robią we Włoszech i to 
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samo robią w Hiszpanii i albo my zgodzimy się na to, tak jak jest i żaden 
wychowanek nie będzie stanowił o sile żadnego klubu, albo coś zmienimy. Tylko 
tyle. Ten projekt pozwala dojść do świadomości rodzicom i dzieciom, bo są 
sytuacje takie, że rodzice pozwalają na to, żeby chłopczyk grał na komputerze do 
23. A bo on nie musi spać, bo po prostu nie trzeba. Na szczęście jest też wzrost 
świadomości. Kiedyś funkcjonowało takie powiedzenie, kto nie pije ten nie gra. 
Funkcjonowało u trenerów takie powiedzenie. Oczywiście powiedziane żartobliwie. 
Teraz jakiego mamy idola? Roberta Lewandowskiego, który działa na świadomość 
zawodników, który mówi o właściwej diecie, który mówi o ważności snu, który 
mówi o treningach indywidualnych dodatkowych i na szczęście jest szansa, że 
mając takiego zawodnika wzrost świadomości będzie dużo wyższy.  
Podsumowując w ciągu trzech lat, też chciałbym ciepłe słowa powiedzieć o 
urzędnikach, o ludziach związanych z miastem Gdańsk, bo proszę zauważyć, że w 
ciągu trzech lat wzrosło o ponad 800 zawodników trenujących piłkę nożną w 
Gdańsku. To jest wzrost policzalny, bo wzięliśmy dane z Pomorskiego Związku Piłki 
Nożnej. Też te warunki się poprawiają. Nie jestem fachowcem i nie wiem z jakich 
to środków, ale mamy to boisko na Meissnera, mamy boisko na Smoleńskiej, mamy 
boisko gdzie gra Portowiec w Nowym Porcie, mamy renowację boiska na MOSiR-ze i 
mamy renowację boiska w Akademii Wychowania Fizycznego i Sportu, czyli w ciągu 
tych trzech lat miasto dołożyło się, albo całkowicie sfinansowało.     
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Biuro Sportu to wychodziło.  
 
Dr Bartosz Dolański – kierownik pracowni piłki nożnej AWFiS 
Na koniec taka ciekawostka. Trzy lata temu przed Polską Albania, Litwa, Haiti, 
Sierra Leone. Teraz Anglia, Włoch i Chorwacja, ale oczywiście to jest tylko ranking. 
Oczywiście my nie możemy patrzeć na to, że teraz mamy szkolenie na wyższym 
poziomie niż Anglicy, Włosi czy Chorwaci, bo nie, ale chcemy tym projektem 
pokazać bardzo takich dużo znaczących rzeczy przede wszystkim rodzicom, 
zawodnikom i trenerom. Bardzo dziękuję.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo.  
 
Pan Bogusław Kaczmarek – trener piłkarski 
Proszę państwa najpierw nawiąże do pytania pana co zrobić, żeby młody człowiek 
był bardziej zainteresowany tym wszystkim co się nazywa treningiem, a jeszcze 
bardziej później odpoczynkiem. W jakim wieku ma pan dzieci?  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
6 i 4 lata.  
 
Pan Bogusław Kaczmarek – trener piłkarski 
To jeszcze wszystko można zrobić. Natomiast takim totalnym zagrożeniem jest 
elektronika, która wkroczyła do wszystkich dzieciaków. Ja jeżdżąc na różnego 
rodzaju turnieje to widzę, że dzieci z gwizdkiem sędziego najlepsze mecze 
rozgrywają na play station na trybunach. I tu jest właśnie odpowiedź, bo jeżeli 
dziecko do godziny 23 jest tak pobudzone emocjonalnie, że rozgrywa dziesiątki 
meczy na FIFie, wojen gwiezdnych, gier, różnych rzeczy to jest tak emocjonalnie 
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zaangażowany w to wszystko, że ten element wygaszenia będzie wydłużać się do 2-
3 godzin i przebiera nogami nawet śpiąc, także tu jest problem. To wszystko co 
najgorsze po transformacji z cywilizacji zachodniej do nas przyszło teraz z lekkim 
opóźnieniem, ale widzę jakie są zagrożenia. Natomiast odnośnie tego projektu. 
Może niektórych z państwa to dziwi co ja robię w tym projekcie. Ja zawsze 
uważałem, że taka Rzeczpospolita piłkarską wpływa na wychowanie i ten ośrodek 
Trójmiejski, ja jestem z Gdańskiem związany od 47 lat. Przyjechałem tu na studia z 
Łodzi i zostałem, co sobie bardzo cenię i chwalę. Po trzydziestu paru latach pracy 
zawodowej w piłce na najwyższym poziomie postanowiłem, moja klepsydra się 
skończyła, dostałem propozycję, ponieważ czuję się mandatariuszem Akademii 
Wychowania Fizycznego i Sportu, bo skończyłem dokładnie 43 lata temu taki 
kierunek Biologia w aktywowaniu fizycznym, czułem się zobowiązany do powrotu w 
jakiś sposób jako edukator na uczelnię, a też korzystając z zaproszenia m. in. pana 
dyrektora, pana Adama i pana Bartka do tego projektu, że mogę się w tej materii 
zrealizować. Dlaczego to się nazywa Top Talent i dlaczego ja się zajmuję 
treningiem indywidualnym? W tej chwili piłka nożna ewaluuje w kierunku 
dyscypliny czasowo – przestrzennej, gdzie na coraz mniejszej przestrzeni rozgrywa 
się mecze poszczególne z coraz większą szybkością. Sędzia, który popełnia błędy, 
myślę, które popełnił wczoraj być może były jakieś inne przyczyny, nie dowiemy się 
chyba nigdy, ale wynika to też z szybkości gry. Myślę, że zadaniem m. in. w tym 
projekcie jest poruszenie tych młodych ludzi i tej wyobraźni czasowo – 
przestrzennej, ponieważ ja byłem piłkarzem grającym na przyzwoitym poziomie, 
kiedy Polska była na 3, 5 miejscu nie w rankingach tak jak teraz Bartek mówisz, bo 
Polska Ekstraklasa jest na 23 miejscu w rankingach. Jakby Bangladesz był w naszej 
strefie geograficznej to podejrzewam, że bylibyśmy 24, ale nie o to chodzi, żeby 
wybrzydzać. Ja zajmuję się nauką techniki z uwzględnieniem tych wszystkich 
układów czasowo – przestrzennych. Dlaczego techniki? Sam jestem jeszcze 
wystarczająco dobrym demonstratorem, a jak państwo wiecie do wyobraźni 
ludzkiej nie ma nic innego jak dobry pokaz i lekcja poglądowa, gdzie takie młode 
dzieciaki to jak gąbka chłoną każdy ruch. Jeżeli ktoś ma jeszcze do czynienia i zna 
podstawowe zasady pedagogiki to jest sposób bardzo ładny wkomponować te 
wszystkie etiudy techniczne. To co my robimy to przez jeden dzień w tygodniu nie 
jesteśmy w stanie podnieść w sposób znaczący poziomu gry tych dzieci, bo oni 
wracają do klubu, ale dajemy im sygnał, jesteśmy inspiracją do tego wszystkiego, 
co oni muszą robić w klubie i tutaj to co powiedział dr Dolański nawet zwykła gra 
obserwowana przez trenera i dokonana z analitykiem analiza, dzieciak dostaje 
dyskietkę, gdzie trener ma ściśle określone dyrektywy na co trzeba zwrócić uwagę, 
bo trenujemy tak jak gramy, a gramy tak jak trenujemy. Trzeba znaleźć tą 
symbiozę i znaleźć to przełożenie. To wszystko co robimy myślę, że znajduje 
odzwierciedlenie w tym procesie treningowym, w każdym mikro cyklu trenera. 
Oprócz tej stricte takiej fachowej obsługi niesłychanie ważną rzeczą to jest taka 
integracja tego środowiska, gdzie chłopcy są z tych klubów mniejszych i z tych 
większych, ale to nie znaczy, że robimy to na zasadzie takiej, że z każdego klubu 
musi być przedstawiciel, bo selekcja jest bardzo precyzyjna w wielu aspektach, a 
na końcu oczywiście jest piłka. Wczoraj robiliśmy takie gry selekcyjne, gdzie wielu 
trenerów Ekstraklasy dokonywało ocen selekcyjnych takich w rankingu, żeby w 
poszczególnych przedziałach wiekowych tych najlepszych chłopaków do tego 
projektu wyłapać. Uważam, że my jesteśmy takim drogowskazem, który pozwala 
przenieść pewne sygnały na klubowe. Natomiast problem jest proszę państwa 
pieniędzy na pewno. Ja się cieszę z tej infrastruktury. Ubolewam, że na AWF-ie nie 
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wycięli tych topoli, bo znam to z autopsji, za pół roku panie dyrektorze te 
wszystkie soki, te wszystkie śmieci, to wszystko będziemy remontować to boisko. 
To jest chwast. Potrzebne jest kilka tysięcy złotych, żeby to wyciąć, bo to jest do 
niczego niepotrzebne, a wyrządzi taką szkodę, że będziemy remontować zaraz to 
boisko, ale ja się cieszę bardzo. W każdym razie ja się cieszę, bo pan poruszył 
kwestię boiska na Kościerskiej. Wie pan, ja na tym boisku to prowadziłem zajęcia 
jako student pierwszego roku.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Tylko na tym pierwszym pewnie. Tym historycznym. Teraz mam na myśli to drugie. 
 
Pan Bogusław Kaczmarek – trener piłkarski 
Tam była jedna rura i można się było wykąpać, ochlapać nie wykąpać, ale tam był 
najlepszy drenaż. Tam grały wszystkie drużyny wybrzeżowe, bo tam był naturalny 
drenaż wykorzystany, ta morena, która tam w sposób naturalny to zrobiła. Ja się 
bardzo cieszę, że ta infrastruktura się poprawiała.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To jest troszeczkę dalej jeżeli chodzi o to boisko po Euro 2012. Niestety, bo to o 
którym pan mówi to jedno z najpiękniej położonych miejsc w trójmieście.  
 
Pan Bogusław Kaczmarek – trener piłkarski 
Byłem na tym boisku z racji Euro, bo z racji Euro Gdańsk miał kontrakt z drużyną 
Niemiecką, która miała dwa treningi, a resztę robiła tam, bo trening był im 
niepotrzebny na tym etapie. Ja się bardzo cieszę, że miasto się tak interesuje, 
natomiast myślę, że rola jest, nie wiem czyja, na pewno też uczelni, że musi być 
poprawa w jakości szkolenia. Ja wróciłem na dół tej piramidy i patrzę pracując 
przez 13 miesięcy w Lechii, co drugie pytanie trenera do dziecka co ty robisz? Albo 
mówi dobrze, albo źle. Dla mnie taki trener, który prowadzi tak zajęcia to 
dyskwalifikuje, bo trzeba patrzeć oczami dziecka, bo jak on nie wie co ma dzieciak 
zrobić to niech się go nie pyta, a mówić dobrze czy źle? Powiedz dlaczego dobrze, 
powiedz dlaczego źle. Przynajmniej ja wyznaję taką zasadę. Dlatego też jest wiele 
do zrobienia jeżeli chodzi o doskonalenie kadry na dole tej piramidy szkoleniowej i 
tutaj widzę, że pewni ludzie w tym naszym okręgu to mają bardzo duże kompleksy 
i boją się otaczać mądrymi ludźmi. Zawsze wyznawałem prostą zasadę, że nie jest 
grzechem i ułomnością otaczać się młodymi ludźmi i korzystać z ich wiedzy, bo to 
myślę jest olbrzymia zaleta. Jeżeli ktoś się czegoś wstydzi i się czegoś boi i 
osadzają ludzie różne komisje, gdzie powinna być komisja towarzystwa unikania 
roboty. Mnie takie komisje średnio interesują. Zresztą ostatnio zrezygnowałem z 
przewodniczącego Komisji Młodzieżowej, bo zespół norm, zasad i reguł tej komisji 
absolutnie nie był kompatybilny do tego wszystkiego co ja chciałem robić. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Bardzo dziękuję.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jeszcze jedno pytanie. Rozumiem, że program będzie się jeszcze rozwijał. 
Startował mniej więcej z 30 wychowankami i jak panowie to widzą jak to będzie 
ewaluowało? Na ile lat też jest ten program potrzebny w programowaniu w mieście, 
żeby rzeczywiście można było po latach ocenić?  
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Pan Bogusław Kaczmarek – trener piłkarski 
Powiem panu wprost w momencie, kiedy się rodził ten projekt ja skończyłem pracę 
w Lechii i podjąłem decyzję, że w Lechii zostałem trenerem i w Lechii tą pracę na 
poziomie seniorów chciałem skończyć i to mi się udało. Ponieważ dostałem taką 
propozycję to też zadałem sobie takie pytanie, mam w życiu co robić i mam parę 
pomysłów i nie jest moim źródłem dochodów zarabianie jakiś pieniędzy, bo nie o to 
chodzi, chociaż za pracę trzeba mieć wynagrodzenie, bo wtedy człowiek jest 
postrzegany, że jest fachowcem, a nie dorabia sobie na boku. Ja też zadałem sobie 
takie pytanie i tutaj myślę, że pytanie jest do pana dyrektora Trojanowskiego, do 
panów tutaj czy ten projekt w tej edycji 2017 - 2018 to jest już, że się kończy 
działalność, bo dla mnie źle by było jakby tego nie kontynuować, bo po prostu 
szkolenie to nie jest pieczenie chleba, gdzie się dodaje różnego rodzaju 
ulepszaczy. To jest sukcesywny, metodyczny program, który według mnie powinien 
być rozłożony w czasie. Potrzebna jest dobra wola ludzi w mieście, Komisji Sportu, 
żeby to kontynuować, bo jest bardzo dobrze wypracowana baza, bo mamy skarb w 
postaci Akademii Wychowania Fizycznego i Sportu, gdzie możemy korzystać z 
laboratorium, gdzie możemy korzystać z dostępu do wszystkich rzeczy związanych 
z fizjologią, biochemią. Mamy wybitnych ludzi, fachowców w tych dziedzinach. 
Uważam, że powinno to być rozłożone na następne lata. To jest moja sugestia tylko 
i wyłącznie. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ale na pewno w dłuższym okresie niż między 5 a 10 lat na pewno.   
 

Pan Bogusław Kaczmarek – trener piłkarski 
To jest projekt prekursorski.   
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Do czego zmierzam już krótko, żeby kończyć w tym punkcie dyskusję, że w ogóle 
trzy lata to jest dosyć krótko. My możemy perspektywy finansowe, rozwojowe 
oceniać, natomiast trudno oceniać czy piłkarzy czy zmiany postaw itd. Rozumiem, 
że z doświadczenia taki program musi mieć swoją kontynuację. Oczywiście on może 
się przeobrażać, zmieniać swoją strukturę i dopasowywać do realiów, natomiast 
pytanie do Dyrektora na ile lat to trzeba programować? Wyniki dały efekt po kilku 
latach. Nie od razu był efekt.    
 

Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Tylko u nas jest coś takiego, że generalnie rzecz biorąc w rywalizacji drużyn 
juniorskich możemy osiągnąć nawet dobry wynik, ale nie dochować się takiego 
Murawskiego, czy innego zawodnika. Top Talent jest po to, żeby znaleźć te 
rodzynki i znaleźć później te owoce, żeby je potem skonsumować, żeby mieć 
wielką satysfakcję, że właśnie stąd, z tego projektu są.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czyli długoterminowo?  
 

Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Tak jest.  
 

Pan Bogusław Kaczmarek – trener piłkarski 
Panowie interesujecie się w mniejszym, większym stopniu panoramą piłkarską 
Trójmiasta, żeby zachęcić do tego typu inicjatyw to ja podam, że kilkanaście lat 
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temu mój syn trener też piłkarski obecnie w Płocku wprowadził do drużyny Marcina 
Piotrowskiego, który jest obecnie chyba kapitanem Piasta Gliwice i ściągnął 
Wiśniewskiego z Kaszubi Kościerzyna. To był rok 2004. Minęło 13 lat i miałem tą 
możliwość, że udało się uratować takiego Dawidowicza i Frankowskiego. Jeden gra 
w Sportingu Benfica, a drugi gra w Jagielloni, że ludzie nieodpowiedzialni wypuścili 
go zupełnie, a 12 chłopaków, którym ja dawałem szansę zostali wyrzuceni w wyniku 
braku jakiejś metodyki, w wyniku braku właściwej logistyki jeżeli chodzi o 
szkolenie grup młodzieżowych, wyrzuceni na śmietnik, ludzie, którzy zdobywali 
Mistrzostwo Polski 17-latków, strzelali bramki w wieku 17 lat w Ekstraklasie, robili 
8 miejsce, a teraz pan Madziara mówi, że 5 miejsce to będzie sukces. Mnie taka 
narracja piłkarska nie interesuje. 
 

Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Dodam jeszcze taką rzecz, zaczynaliśmy od projektu rocznego, został rozszerzony 
na projekt trzyletni, a ten trzyletni projekt trwa. Kontrola tego projektu jest 
przynajmniej raz do roku prowadzona. Spotykamy się, jak pan przewodniczący 
zawsze u nas co roku gości na tych spotkaniach, a państwa z Komisji Sportu również 
zapraszamy, bo jest takie uroczyste podsumowanie. Zainteresowanie społeczne tym 
projektem jest tak duże, że rodzice cieszą się, dzwonią, pytają czy projekt 
zostanie rozszerzony. Jaka jest szansa, żeby ich dziecko brało udział w tym 
projekcie, ustawiają się w kolejce i czekają jeśli się zwolni miejsce. Pamiętajmy o 
jednej rzeczy. Projekt jest przede wszystkim projektem społecznym. On nie jest 
stricte nastawiony na sukces sportowy i obejmuje dzieci w wieku 12-16 lat. One 
mają poszerzone horyzonty. Jest otwarte okno, to co mówił dr Dolański, to co 
mówił trener Kaczmarek, mają zastrzyk wiedzy i możliwości poznania świata 
piłkarskiego, świata medycznego, to co na co dzień w swoich sekcjach, klubach, 
szkołach nie mają z tym do czynienia. Z tych pierwszych lat największą taką 
niespodzianką było to, że dzieci przychodziły do domu i mówiły rodzicom, że były 
na takiej maszynie, robili to, robili to i to już była sensacja, bo nie oszukujmy się z 
usług medycznych na tak wysokim poziomie przeciętny Gdańszczanin nie korzysta. 
Tutaj ma taką możliwość, a to co się z nim stanie po 16 roku życia on ma dzięki 
udziałowi w tym projekcie ma szansę stać się społecznie i sportowo rozwiniętym 
młodym człowiekiem i dalej pokierować swoje losy, czy on zostanie piłkarzem? Te 
losy są różne. Ktoś może doznać kontuzji, wybrać inną drogę. Natomiast tak jak 
panowie mówili jest to unikalna forma i ten projekt był prezentowany na 
sympozjach Polskiego Związku Piłki Nożnej, konferencjach naukowych, gdzie 
przyjmowany jest z uznaniem przez fachowców, a lokalnie przyjmowany jest z 
uznaniem przez rodziców.     
 

Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Dziękuję.  
    

PUNKT  - 6 i 7 
 

 

Ocena stanu istniejących boisk budowanych w ramach programu ORLIK. 
Remonty obiektów sportowych zaplanowanych do realizacji w 2017 r. 
 

Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Jeżeli chodzi o ocenę boisk typu Orlik to tych boisk wbrew pozorom nie mamy 
najwięcej w Gdańsku, bo tych już przyszkolnych, których budujemy z budżetu 
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miasta mamy dużo więcej. Te typu orlik wszystkie skończyły okres gwarancyjny, 
ten po budowie. To jest jedna kwestia. Wchodzimy w moment, kiedy one zaczną 
pewnie usterkować, ale to jest standardowe. Wszystkie są bardzo mocno 
eksploatowane, w zasadzie do godzin późno nocnych wszędzie tam, gdzie 
oświetlenie jest to orliki pracują często do 22 i to nie tylko działają na rzecz dzieci 
i młodzieży, żeby było jasne. W międzyczasie powstało kilkadziesiąt nowych boisk 
przyszkolnych budowanych poza tym programem. Część z tych boisk powstaje 
często jako obiekty wielofunkcyjne np. z funkcjami lekkoatletycznymi, bo nie 
chcemy tylko i wyłącznie w jedną stronę iść. Na tą chwilę koszty konserwacji tych 
orlików są uwzględniane w bieżącym funkcjonowaniu szkoły przy której to działa i 
nie przewidujemy na razie żadnych dużych poza jednym przy ZSO nr 7 na Chełmie. 
Tam w ramach budżetu obywatelskiego będzie finansowana modernizacja tego 
Orlikowego obiektu. Reszta jest jeszcze w takim stanie, że widać ślady zużycia, ale 
jeszcze nie musimy tego na nowo stawiać. Z kolei pozostałe obiekty te nie Orlikowe 
łącznie jest ok 90 razem z orlikami przy placówkach oświatowych. To jest ostatnia 
pięciolatka budowana, więc większość z nich jest jeszcze w okresie gwarancyjnym. 
Na ten rok z kolei zaplanowanych jest budowa kolejnych 8. Do roku 2019 wynika, 
że będziemy mieli przy każdej placówce oświatowej nowy kompleks budowany w 
ostatnich latach.    
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ile nam zostanie panie dyrektorze do wybudowania boisk?    
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
W tym roku 8 i potem zostaje jeszcze chyba 16 do zbudowania. Wtedy zacznie się 
proces powrotu do tych najwcześniejszych do modernizowania tych pierwszych, bo 
się skończą okresy gwarancyjne. Na ten rok jest zaplanowanych 8. Dokończenie 
kompleksu przy Meissnera przy ZSO nr 8 razem z boiskiem pełnowymiarowym po 
drugiej stronie ulicy stworzy nam się w tej dzielnicy dla tej części Gdańska bardzo 
przyzwoity kompleks sportowy. Po jednej stronie ulicy mamy hale tenisowe, mamy 
boisko pełnowymiarowe, a po drugiej mamy Zespół Szkół właśnie z dużym 
kompleksem też boisk przyszkolnych. Także to kończymy plus szkoła 80 na 
Opolskiej na Przymorzu Wielkim. Kompleks boisk na Chełmie przy ZSO nr 7, w 
Oliwie szkoła 23 na Opackiej w tym roku też ma się wzbogacić, Na Pieckach 
Migowie Zespół Szkół na ul. Marusarzówny też nowy kompleks. Zespół Szkół na ul. 
Orłowskiej na Żabiance. Tam będą też boiska lekkoatletyczne.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
On był przewidziany w tej pierwszej wersji budżetu?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Tak. Rozpoczęła się już budowa boiska wielofunkcyjnego przy Szkole nr 42 na 
Suchaninie. To też czekało w kolejce. Przy Muzeum II Wojny Światowej mamy 
Zespół Szkół Specjalnych z klasami integracyjnymi na Karpiej. Tam też 
rozpoczynamy budowę boiska i odświeżenie całej infrastruktury wkoło. Jeżeli 
chodzi o inne obiekty sportowe przy placówkach oświatowych to w trakcie budowy 
albo rozpoczynamy budowę pływali na ul. Stryjewskiego. To są Stogi.  
 
Pan Wiesław Galikowski – DRMG 
Do końca roku będzie to wybudowane. 
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Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Przy ul. Smoleńskiej na Oruni też tam jest kompleks boisk. Teraz dokładamy 
pływalnię i oddana już pływalnia na Osowej na Siedleckiego i to jest na tą chwilę 
wszystko. Trwa postępowanie na wyłonienie partnera na budowę basenu przy ul. 
Legionów z Kościuszki przy szkole nr 49. Wynika, że do listopada zakończy się ta 
procedura dogadywania z inwestorem i tam wtedy by powstał jeszcze jeden basen. 
Tam też wstrzymujemy budowę boiska, bo boisko przy tej szkole jest w granicy 
działki Gedanii.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Basen musi być w oparciu o nowy plan? Czy jest możliwość w tej obecnej wersji 
planu wybudowania tego basenu?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Tak, jest.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Panie dyrektorze jeszcze byśmy do tych boisk wrócili, bo w przyjętym budżecie my 
mamy jeszcze zaplanowane boiska przy Wąsowicza przy Zespole Szkół na 
Wąsowicza, mamy przy Zespole Szkół Krajobrazu przy Czyżewskiego i mamy przy 
Szkole 82 przy Radarowej. Pytanie co z nimi? Czy tylko projektowanie w tym roku, 
a w przyszłym roku realizacja?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
To są uruchomione dokumentacje, ale bez zabezpieczonych jeszcze środków na 
budowę, na realizację. Natomiast boisko przy Wąsowicza jest w tzw. zawieszce z 
przyczyn technologicznych.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To wiemy.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Natomiast dodam, że nam się udaje robić 10-11 boisk rocznie. Czyli jak planujemy 
8, w trakcie dochodzą zapasowe. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Tak wiem, ale czy Wąsowicza znamy sprawę, bo tutaj pisałem interpelację. Czy 
Zespół Szkół Krajobrazu i Radarowa jeżeli nie w tym roku to rozumiem, że w 
przyszłym roku będą kończone?   
 
Pan Wiesław Galikowski – DRMG 
W tym roku dokumentacja będzie skończona. Radarowa, Czyżewskiego plus jeszcze 
SP 52 Kościuszki. Dla tych trzech obiektów realizowana jest w tej chwili… 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
One w kolejnym etapie jako pierwsze wejdą ewentualnie do realizacji? 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Trzeba pamiętać i sobie uczciwie powiedzieć, że jeżeli będziemy mieli priorytet to 
dużo większy będzie miała Radarowa niż Zespół Architektury Krajobrazu przy 
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Czyżewskiego. Przy Czyżewskiego to są szkoły zawodowe, więc mają mniej godzin 
w-f-u.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Cieszę się z tego. Mam jeszcze pytanie odnośnie Złotej Karczmy, bo tam też był 
planowany remont boiska. Czy tam coś udaje się zrobić? Czy ciężko będzie w tym 
roku? To jest szkoła przy Ikei.   
 

Pan Wiesław Galikowski – DRMG 
Tak. Jesteśmy gotowi z dokumentacją. Trzeba dodać, że w sytuacji 
wystarczającego budżetu, który będzie inwestycja będzie realizowana.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czyli jeżeli zostaną, kolokwialnie mówiąc, środki z przetargów, z oszczędności to 
będzie też to?  
 

Pan Wiesław Galikowski – DRMG 
Tak.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Dziękuję.  
 

Pan Wiesław Galikowski – DRMG 
Jeszcze w uzupełnieniu pana dyrektora też dodam kwestie to co DRMG realizuje też 
nie tylko w obiektach oświatowych jeśli chodzi o zakres działania Komisji Sportu. 
Także chciałbym dodać jedną kwestię. Będzie termomodernizacja sali przy ul. 
Kołobrzeskiej. W tym roku rusza termomodernizacja tego obiektu w ramach 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. To w tym roku będzie już zrealizowane. 
To jest ważna też informacja. Również w dużej mierze wykonujemy też takie prace 
w ramach budżetu obywatelskiego, które też dotyczą kultury i sportu, a są 
głosowane przez naszych mieszkańców. Chciałbym powiedzieć o takich rzeczach: 
budowa pomostu na potrzeby sportów kajakowych, wędkarskich niedaleko szkoły nr 
65, na Motławie w tej lokalizacji. Przy ZSO nr 5 na ul. Na Zaspę w Brzeźnie ma być 
też realizowane boisko lekkoatletyczne też małe. Część lekkoatletyczna. Następnie 
przy Startowej kolejny etap zagospodarowania tej Sahary. Też tam takie 
rekreacyjne jak budowa tory wrotkarskiego, plac zabaw. Też takie elementy 
rekreacyjne będą dalej kontynuowane.   
 

Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Tam się duży kompleks tworzy, bo mamy z jednej strony ZKPiG nr 13 i po drugiej 
stronie XV liceum, które ma świeżo wyremontowany basen plus zrobione boisko i po 
tej stronie mamy kompleks boisk. To jest też kolejny punkt, gdzie mamy 
zgrupowanie obiektów.  
 

Pan Wiesław Galikowski – DRMG 
Na koniec jeszcze jedna informacja. Też w ramach Rad Dzielnic też na Morenie 
przy ul. Wyrobka dalsza kontynuacja realizacji placu zabaw i tej części, która była 
zaprojektowana wcześniej i to są wszystkie rzeczy na dzień dzisiejszy …    
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
A siedleckiego jest szansa, że postaramy się na środki zewnętrzne z Ministerstwa 
Sportu na to? Czy to będzie trudny temat?  
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Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Trudno powiedzieć. W tym roku postawiliśmy cały kompleks Wąsowicza m. in. do 
Ministerstwa. Te dotacje są z tendencją malejącą. Jak dostaniemy to maksymalnie 
50% dofinansowania. 
 

Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Bardzo panom dziękuję.   
 

Pan Bogusław Kaczmarek – trener piłkarski 
Mam jeszcze jedno pytanie w jednej kwestii. Na wiosnę 2013 roku zgłosiłem w 
formie zapytania jakie są możliwości zagospodarowania tego pięknego obiektu na 
Biskupiej Górce?   
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Dzisiaj tam byłem. Już nie chciałem przedłużać, ale dzisiaj tam byłem.  
 

Pan Bogusław Kaczmarek – trener piłkarski 
4 lata temu zaprosiliśmy pana Marszałka Struka, wiceprezydenta pana Andrzeja 
Bojanowskiego, był pan dyrektor, był dyrektor MOSiR-u, wielu ludzie, którzy 
zainteresowali się tym wszystkim. Szkoda by było utracić coś takiego. Wtedy nie 
było możliwości, bo budżet nie jest z gumy. Było Euro, stadion, inwestycje 
miejskie. Prezydent Bojanowski mówił panie trenerze być może w ramach 
rewitalizacji pojawi się. Tam miały być hotelowce jakieś w tym pierwszym planie, 
pierwotnym.  
 

Radny Łukasz Hamdyk – członek komisji 
Tam konserwator zabytków nie pozwolił. Na temat boiska na Zielonogórskiej już 
rozmawialiśmy. 
 

Pan Bogusław Kaczmarek – trener piłkarski 
Dla mnie by było niepowetowaną stratą, gdyby ten teren został zagospodarowany 
na inne cele.   
 

Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
Nie. On nie będzie na inne cele. Trzeba wreszcie jakoś sfinansować, realizować tą 
inwestycję. 
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Nie ukrywam, że na ten temat z panem radnym Kowalczysem rozmawiali i jak się 
skończymy temat z Kościerską to się Zielonogórską zajmiemy.   
 

Pan Bogusław Kaczmarek – trener piłkarski 
Na jakim etapie jest to centrum sportów w Letnicy?  
 

Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
To właśnie jest nasz następny punkt.  
 

PUNKT  - 8 
 

Realizacja ośrodka piłkarskiego w Gdańsku Letnicy. 
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Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
Projekt ma być realizowany na czterech działkach. Z tego trzy działki są w 
zasobach gminy. Jedna działka jest w zasobach Skarbu Państwa. W związku z tym, 
że działka nie jest własnością gminy Prezydent Miasta Gdańska zwrócił się do 
Wojewody o nieodpłatne przekazanie tej działki na rzecz tej inwestycji. Pod koniec 
stycznia Wojewoda odpowiedział, że rozważy tą możliwość i raczej w tym 
momencie będzie przychylny tej decyzji, ale tam są rozbieżności między metrażem 
tej działki w zasobach geodezyjnych a w Wydziale Architektury i Urbanistyki. W 
związku z tym Wydział Skarbu zlecił opracowanie nowych podkładów geodezyjnych, 
żeby określić wielkość tej działki, która ma być przekazana nieodpłatnie na rzecz 
miasta na tą inwestycję. W związku z tym to się rozbija nawet, żeby zacząć projekt 
koncepcyjny tego to musimy mieć cały ten teren. Mamy już wyłonionego 
wykonawcę koncepcji firmę projektową ze Szczecina, która wykona analizy i ich 
oferta jest najbardziej korzystna. Ta firma specjalizuje się w projektowaniu tego 
typu obiektów, ale czekamy na tą decyzję Wojewody i w tym momencie 
rozpoczynamy już koncepcję projektową. Jest podpisany list intencyjny między 
Lechią Spółką Akcyjną i PZPN-em w sensie, że jak będzie ta koncepcja, żeby 
wspólnie uzgodnić ostateczną treść i  w tym momencie jeżeli ta koncepcja zostanie 
zagospodarowana, żeby mieć obraz taki, że Lechia na początku wykonała 
koncepcję tego terenu zagospodarowania, ale okazało się, że koncepcja nie 
uwzględnia dróg dojazdowych. Też jest niezgodna z planem zagospodarowania 
przestrzennego na ten teren. W związku z tym też będzie zachodziła potrzeba 
zmiany planu zagospodarowania przestrzennego, a to będzie trwało przynajmniej 9 
miesięcy. Także przede wszystkim musi być pewność co do działek. Jeżeli będą te 
działki już uzgodnione i jeżeli będziemy mogli nimi władać przystępujemy do 
koncepcji. Koncepcja będzie wariantowa i będzie trwała około 3 miesięcy. Firma 
projektowa jeżeli będzie miała podpisaną umowę jest skłonna w przeciągu trzech 
miesięcy taką koncepcję przygotować łącznie z badaniami geologicznymi tego 
terenu, które są ważne, które pozwolą na budowę obiektów kubaturowych. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
I tu jest pytanie, bo przy stadionie wiadomo jakie były koszty wymiany gruntu.     
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
W tym momencie, kiedy będziemy mieli koncepcję tego i koncepcję partycypacji w 
kosztach, bo oczywiście to są ogromne koszty budowy tego centrum. Oczywiście 
może być dofinansowanie z Ministerstwa Sportu do 50%, ale musimy mieć jakąś 
koncepcję, bo jeżeli wyślemy gołe, suche informacje, to ten projekt jest nisko 
oceniany. Jak będzie koncepcja to wtedy ma jakąś gradację punktową i jest 
szansa, że taki projekt wejdzie do rozpatrzenia pozytywnego.  
 
Pan Bogusław Kaczmarek – trener piłkarski 
Czy ta firma może pochwalić się takim namacalnym przykładem w jaki sposób w 
realizacji był ten projekt. Teoria jest zawsze dobra, ale praktyka weryfikuje teorię. 
Jeżeli ktoś nie był w takim ośrodku, nie był na zgrupowaniu, nie uczestniczył w 
użytkowaniu to myślę, że papier wszystko przyjmie.  
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Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
Oczywiście, jeżeli ktoś się opiera na tym, że ktoś przyśle jakąś opinię, albo pocztą 
pantoflową. Była analiza firm projektowych, które się zajmują, bo jakbyśmy 
ogłosili postępowanie przetargowe chociaż można by było zrobić nie mamy nigdy 
pewności, bo cena tutaj bije. Lepiej, bo mamy szacowaną wartość zamówienia do 
30 tys. Euro, lepiej poszukać na rynku firmę wiarygodną, która sprawdziła się w 
tego typu projektach i wtedy zlecić na zasadzie bez postępowania w trybie 
zamówień publicznych. Firma nie wiem, czy jest znana firma MD Polska Sp. z o.o. 
Jeżeli państwo sobie życzycie to mogę takie projekty tej firmy autorstwa mogę 
przekazać, żebyście też państwo mieli, żebyście się zorientowali. Też nam zależy, 
żeby koncepcja była naprawdę dopracowana.   
 
Pan Bogusław Kaczmarek – trener piłkarski 
Ile ten obszar zajmuje? 5-6 ha?  
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
Ponad 10 ha. 
 
Pan Bogusław Kaczmarek – trener piłkarski 
To można zrobić przepiękny ośrodek. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Też rozumiem, że państwo będą tak ze zwiększoną energią przystępowali gdyby ze 
strony prywatnych podmiotów czy otoczenia tego, bo wiem, że są pytania takie. Są 
zainteresowani.     
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
WRŚ zgłosił się, że chciałby tam pobudować przychodnię sportową. Dużo jest 
koncepcji, dużo jest podmiotów zainteresowanych i jak będziemy mieli jasność co 
do tego terenu i jego powierzchni to wtedy możemy rozmawiać o zabudowie.  
 
Pan Bogusław Kaczmarek – trener piłkarski 
W 2007 roku zostałem powołany przez Wojewodę Karczewskiego do Komitetu 
Organizacyjnego Euro i do komisji, gdzie mieliśmy zajmować się murawą. Mówiłem, 
że z murawą to jest żaden problem. Z firmy holenderskiej można zamówić i 
przywiozą w balotach, dywany w rolce, rozkładają. Tylko problem jest taki, że 
trzeba załatwić nasłonecznienie w postaci solarów różnego rodzaju. Jeżeli ta 
północna część będzie zacieniona to będzie gniła, ale boisko zostawiliśmy i ja 
mówię do pana Prezydenta Bielawskiego, panie Prezydencie ja pracując w Holandii 
widziałem doskonałe rozwiązanie techniczne jak ludzi przewieść na stadion i ze 
stadionu z powrotem na bezpieczne miejsce. Mówię, że ja bym się zastanowił, 
ponieważ 4 lata jako student AWF-u jeździłem kolejką do Nowego Portu, żeby 
uaktywnić tą linię. Ja trener piłkarski nieskromnie powiem podsunąłem ten pomysł 
z życia wzięty, który widziałem w Holandii, gdzie kolej z Amsterdamu podjeżdżała 
wahadłowo i pacyfikowali 4 tysiące ludzi. W 6 minut pociąg z Gdańska jedzie na 
Letnicę. Żaden środek lokomocji tego nie zapewni. Pan Bielawski odpowiedział mi 
wtedy, panie trenerze, ale to podroży koszty o 9 mln. Zapytałem Ryśka Trykoski, 
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powiedz mi, bo to główny wykonawca całej inwestycji, powiedz jaki jest koszt 
budowy stadionu? Wtedy to już było chyba 600 mln. Mówię, przepraszam, ale zyski 
z tego będą niewspółmierne. Miałem mówić o murawie, a powiedziałem o kolei. 
Nieopatrzenie wyszło, że do tej pory to funkcjonuje. Trzy miesiące minęły zanim 
dojrzało do tego, coś tam zdrożało i już nie było 9 a chyba 11 bo coś w 
międzyczasie zdrożało, nie wiem czy stal na przystanek. Czasami takie pomysły ad 
hoc są, a jeżeli my mamy być gospodarzami tego, to powinniśmy tą firmę od 
początku do końca sprawdzić na zasadzie takiej, że coś zrobili, proszę bardzo. Jaki 
problem pojechać do wzorcowych ośrodków w Holandii, do Niemiec, popatrzeć na 
to wszystko, przenieść pewne rzeczy, bo skoro jest taki teren do zagospodarowania 
to można zrobić taki multi ośrodek, gdzie będą przyjeżdżały ekipy z całej Europy.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Też doskonale skomunikowany.     
 
Pan Bogusław Kaczmarek – trener piłkarski 
Ten obiekt będzie funkcjonował pod kątem własnych potrzeb i tego wszystkiego, co 
można pozyskać z zewnątrz.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Wiemy, że tramwajem niewiele osób przyjeżdża, a wszyscy jadą kolejką.  
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
To będzie koncepcja. Oczywiście ta koncepcja będzie wariantowa. Ona będzie do 
negocjacji.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
I do konsultacji ze środowiskiem sportowym?  
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
Tak.  
 
Pan Bogusław Kaczmarek – trener piłkarski 
Tym bardziej to jest zasadne, panie dyrektorze, że to będzie pierwszy tego typu 
ośrodek w Polsce.  
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych w Gdańskim 
Ośrodku Sportu 
Zgadza się. Inwestycja musi być przemyślana do końca i też pod kątem użytkownika 
przyszłego jest ważne, kto będzie docelowym użytkownikiem. Czy to ma być 
powszechnie dostępne czy to ma być centrum narodowe piłki nożnej.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Dziękuję za poświęcony czas, za cenne rady. Gdybyście państwo mieli ochotę to 
zapraszamy na wszystkie posiedzenia. 
 
Pan Bogusław Kaczmarek – trener piłkarski 
Dziękuję bardzo za zaproszenie. Było mi bardzo miło.  
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PUNKT  - 9 
 

 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.   
 
 

Korespondencja została przesłana mailowo członkom Komisji. 
 
 

W związku z tym, że nie było spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Przewodniczący podziękował wszystkim za uczestniczenie w obradach i na tym 
posiedzenie zakończono – godz. 18:20. 
 
 

Przewodniczący 

Komisji Sportu RMG 

 

Mirosław Zdanowicz 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska  
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ZAŁĄCZNIK NR 4 
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